
Душанка Мајкић 

Иницијатива упућена Колегијуму Представничког дома: „У складу са чланом 8. 

Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, упућујем 

посланичку иницијативу за расправу на сједници Представничког дома о теми: 

Посљедице уништавања муниције и минско-експлозивних средстава (МиМЕС) на 

полигону 'Барбара' по локално становништво у општини Гламоч.“ 

(С обзиром да је иницијатива достављена 04. 12. 2012. године, Колегијум је на 44. 

сједници, одржаној 05. 12. 2012. године, одлучио да је упути Заједничкој комисији за 

одбрану и безбједност). 

Питања постављена Министарству одбране БиХ: 

1. „Ко тренутно врши уништавање МиМЕС-а методом детонације на полигону 

'Барбара' код Гламоча? Да ли активности изводи искључиво фирма СТЕРЛИНГ 

или фирме које је СТЕРЛИНГ ангажовао? Које су то фирме? Од када се врше 

уништавања МиМЕС-а по аранжману са СТЕРЛИНГ-ом? 

2. Да ли постоји елаборат о пиротехничкој сагласности за уништавање МиМЕС-а? 

3. Да ли постоји прописан технолошки поступак који утврђује на који начин се 

врши уништавање МиМЕС-а (делаборацијом - отвореном детонацијом)? Да ли је 

Министарство одбране дало сагласност на тај документ? 

4. Шта подразумијева аранжман са фирмом СТЕРЛИНГ? Колико је по том 

аранжману предвиђено за уништавање методом делаборације а колико методом 

отворене детонације? 

5. Да ли је извршена анализа хемијских особина тла на полигону 'Барбара' у 

општини Гламоч? Какви су резултати тих испитивања? Какви су резултати 

Федералног института за агропедологију из септембра 2012. године? 

6. У којим временским интервалима уништавања МиМЕС-а се врши провјера 

контаминираности терена? Ко то ради? 

7. Да ли се за сваку количину МиМЕС-а која се уништава детонацијом прави 

записник о уништавању? 

8. Ко врши контролу уништавања МиМЕС-а из МОБиХ? 

9. Када ће започети процес делаборације МиМЕС-а? 

10. Да ли постоји оправдан страх локалног становништва општине Гламоч због 

стања изазваног уништавањем МиМЕС-а и које мјере ће МОБиХ предложити за 

превазилажење наведеног стања?“ 
 


